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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka (nr 129)
26 września 2013 r.
Komisja Sprawiedliwości i Praw Człowieka, obradująca pod przewodnictwem 
posła Roberta Kropiwnickiego (PO), zastępcy przewodniczącego Komisji, zre-
alizowała następujący porządek dzienny: 

– rozpatrzenie sprawozdania podkomisji nadzwyczajnej o senackim projek-
cie ustawy o zmianie ustawy o komornikach sądowych i egzekucji (druk nr 
1190); 
– rozpatrzenie wniosku o powołanie podkomisji nadzwyczajnej do rozpa-
trzenia rządowego projektu sutawy o zmianie ustawy – Prawo o ustroju 
sądów powszechnych, ustawy o Krajowej Radzie Sądownictwa oraz o zmia-
nie niektórych innych ustaw (druk nr 1639). 

W posiedzeniu udział wzięli: Jerzy Kozdroń sekretarz stanu w Ministerstwie Sprawiedliwości wraz 
ze współpracownikami oraz Andrzej Mularzuk członek Krajowej Rady Komorniczej. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Daniel Kędzierski, Maciej Zaremba  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Magdalena Klorek oraz Dorota Rutkowska-
-Skwara – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Robert Kropiwnicki (PO): 
Witam państwa serdecznie w imieniu pani przewodniczącej  i swoim. Zanim rozpocz-
niemy, poinformuję, że pani przewodnicząca nieco się spóźni. 
Stwierdzam kworum, w związku z czym możemy rozpocząć procedowanie. Witam 

pana ministra Jerzego Kozdronia – bardzo serdecznie i zawsze najgoręcej – na posie-
dzeniu Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka oraz przedstawicieli Krajowej Rady 
Komorniczej. 
Proszę państwa, mam propozycję rozszerzenia dzisiejszego porządku obrad o krótki 

punkt o następującej treści: „Rozpatrzenie wniosku o powołanie podkomisji nadzwy-
czajnej do rozpatrzenia rządowego projektu sutawy o zmianie ustawy – Prawo o ustroju 
sądów powszechnych, ustawy o Krajowej Radzie Sądownictwa oraz o zmianie niektórych 
innych ustaw, druk nr 1639”. Chodzi przede wszystkim o powołanie podkomisji. Gdyby 
państwo mogli się na to zgodzić, bardzo serdecznie o to proszę. Czy jest sprzeciw wobec 
propozycji zmiany porządku? Nie słyszę sprzeciwu. Dziękuję bardzo. 
W związku z tym, przystąpimy do rozpatrywania punktu pierwszego, a punkt, który 

zaproponowałem – rozpatrzenie wniosku o powołanie podkomisji – rozpatrzymy jako 
drugi. W takim razie przystępujemy do rozpatrzenia punktu pierwszego. Proszę panią 
przewodniczącą podkomisji Małgorzatę Sekułę-Szmajdzińską o przedstawienie sprawoz-
dania podkomisji. 

Poseł Małgorzata Sekuła-Szmajdzińska (SLD): 
Panie przewodniczący, panie ministrze, panie i panowie posłowie, szanowni goście, chcę 
powiedzieć, że ciężko pracowaliśmy nad tym projektem…

Przewodniczący poseł Robert Kropiwnicki (PO): 
Nie wątpimy…
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Poseł Małgorzata Sekuła-Szmajdzińska (SLD): 
Ciężko pracowaliśmy, długo i intensywnie. Mam nadzieję, że efekt będzie satysfakcjo-
nujący, choć zdarzało się, że opinie wpływały w ostatniej chwili, tak, jak było na ostat-
nim posiedzeniu, kiedy przegłosowaliśmy projekt. Wolałabym, żeby do takich praktyk 
nie dochodziło, że coś dzieje się w ostatniej sekundzie, ale to na marginesie. W każdym 
razie prace udało się pomyślnie zakończyć. Osiągnęliśmy porozumienie i przygotowali-
śmy sprawozdanie. 
Panie  przewodniczący,  jeśli  taka  będzie  wola,  życzenie,  to oczywiście  odczytam 

to sprawozdanie w całości. Jeżeli takiej potrzeby nie ma, to może…

Przewodniczący poseł Robert Kropiwnicki (PO): 
Nie, nie ma… 

Poseł Małgorzata Sekuła-Szmajdzińska (SLD): 
…od razu przejdźmy do rozpatrywania tego sprawozdania.

Przewodniczący poseł Robert Kropiwnicki (PO): 
Myślę, że każdy miał czas, żeby się z nim zapoznać, ale, poza tym, będzie jeszcze czas. 
Czy pan minister zabierze głos w tym punkcie? Bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Sprawiedliwości Jerzy Kozdroń: 
Chciałbym  tylko  serdecznie  podziękować  podkomisji  za rzeczywiście  ciężką  pracę, 
jaką włożyła w rozpatrywanie senackiego projektu. Mamy świadomość tego, że ustawa 
o komornikach sądowych i egzekucji jest trudna. To jest trudna ustawa. Nie dość tego, 
to jest ustawa bodaj najczęściej zaskarżana do Trybunału Konstytucyjnego. Efekt tej 
nowelizacji  jest też spowodowany tym, że Trybunał Konstytucyjny stwierdził  jej nie-
konstytucyjność i zaszła konieczność zmiany tej ustawy. Jeszcze raz dziękuję podkomisji 
za naprawdę ciężką i twórczą pracę, ponieważ w stosunku do projektu senackiego pro-
jekt został rozbudowany, dookreślony i doprecyzowany tak, żeby nie było takich wątpli-
wości, jakie wynikały z projektu senackiego. Dziękuję jeszcze raz. 

Przewodniczący poseł Robert Kropiwnicki (PO): 
Dziękuję bardzo panu ministrowi. Czy ktoś z pań i panów posłów chciałby zabrać głos 
odnośnie do ogólnej treści sprawozdania? Nie widzę i nie słyszę zgłoszeń. Czy przedsta-
wiciel Krajowej Rady Komorniczej chciałby zabrać głos? 

Członek Krajowej Rady Komorniczej Andrzej Mularzuk: 
Nie, dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Kropiwnicki (PO): 
Dziękuję bardzo. W takim razie, proponuję przystąpić do pracy nad projektem. Przej-
dziemy do rozpatrywania sprawozdania. 
Czy są uwagi do tytułu ustawy? Nie widzę zgłoszeń. Dziękuję. 
Art. 1. Czy są uwagi do zdania wprowadzającego? Nie widzę zgłoszeń. 
Pkt 1: „ust. 2 otrzymuje brzmienie”. I tu jest zmiana pkt 2. Czy są uwagi do tej części, 

czyli, do całego pkt 1? Biuro Legislacyjne również nie zgłasza uwag. Dziękuję bardzo. 
Ust. 2 rozpatrzymy zgodnie z poszczególnymi punktami. Pkt 2a – czy są uwagi? Nie 

widzę zgłoszeń. Pkt 2b. Nie widzę zgłoszeń. Dziękuję. Stwierdzam, że Komisja to przy-
jęła. Pkt 2c. Nie ma uwag. Stwierdzam, że Komisja przyjęła pkt 2c. 
Czy do art. 2 są uwagi? Nie widzę zgłoszeń. Dziękuję bardzo. W takim razie proponuję 

głosować całość. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem całości sprawozdania? (11) Proszę o pod-

niesienie ręki. Czy ktoś jest przeciw? (0) Czy ktoś wstrzymał się od głosu? (0) Dziękuję 
bardzo. Stwierdzam, że Komisja przyjęła sprawozdanie. 
Bardzo dziękuję podkomisji z panią przewodniczącą na czele  i proponuję na posła 

sprawozdawcę panią poseł przewodniczącą Sekułę-Szmajdzińską. Czy są inne kandyda-
tury? Nie ma. Dziękuję bardzo. Gratuluję pani poseł. 
Termin dla MSZ – 7 dni, bo projekt nie wchodzi na to posiedzenie. 
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I przechodzimy do rozpatrzenia punktu drugiego. Proszę państwa, proponuję powo-
łanie w tym punkcie podkomisji – małej podkomisji w parytecie 3-2, a właściwie... Nie 
jest też konfliktowy…

Poseł Małgorzata Sekuła-Szmajdzińska (SLD): 
Są kwoty…

Przewodniczący poseł Robert Kropiwnicki (PO): 
Tak, wedle kwot przypadających na poszczególne kluby… Nie ma… Z PiS-u jest Marek… 
Będzie pan poseł w podkomisji, rozumiem. 
Czyli  proponuję powołanie podkomisji w następującym składzie:  pani poseł Zofia 

Czernow, pani poseł Brygida Kolenda-Łabuś, pan poseł Czesław Gluza, pani poseł Anna 
Grodzka i pan poseł Marek Ast. 
Kto z pań i panów posłów jest za takim składem podkomisji? (10) Proszę o podniesie-

nie ręki. Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał od głosu? (0) Nie ma zgłoszeń. Dziękuję 
bardzo. 
W takim razie bardzo państwu dziękuję, a podkomisję proszę o pozostanie przy stole 

prezydialnym. Dziękuję państwu bardzo za owocne obrady.


